

# كلية الصيدلة

مخرجات التعلم لبرنامج بكالوريوس الصيدلة

## Program Objectives

<p>1. Qualify the students in pharmaceutical sciences, pharmaceuticals, clinical pharmacy, and related sciences to facilitate their performance in different pharmaceutical fields.</p>	<p>1. تأهيل الطلبة في العلوم الصيدلانية، الصيدلانيات، والصيدلة السريرية، لتسهيل أدائهم في مختلف المجالات الصيدلانية.</p>
<p>2. Perfecting student skills to become an integral part of the staff in the area they have been assigned and develop the health care system.</p>	<p>2. صقل مهارات الطالب ليصبح جزءاً لا يتجزأ من الطاقم الطبي في المجال الذي تم توظيفه به، من أجل تطوير نظام الرعاية الصحية.</p>
<p>3. Expose students to the latest standards and guidance related to pharmacy practice, and comply with all the laws and regulations, related to pharmacy.</p>	<p>3. اطلاع الطلبة على أحدث المعايير والتوجيهات المتعلقة بالممارسة الصيدلانية، والامتثال لجميع القوانين الصيدلانية.</p>
<p>4. Provide students with the skills to utilize all research methodologies and assess the literature and other research resources to develop the pharmacy profession.</p>	<p>4. تزويد الطلبة بالمهارات اللازمة للاستفادة من جميع منهجيات البحث وتقييم الأدبيات وغيرها من الموارد البحثية لتطوير مهنة الصيدلة.</p>
<p>5. Encourage students' creative thinking and leadership to develop innovative means of accomplishing professional objectives.</p>	<p>5. تشجيع الطلبة على التفكير الإبداعي والقيادة لتطوير وسائل مبتكرة لتحقيق الأهداف المهنية.</p>
<p>6. Develop students' interpersonal, oral, and written communication skills with patient and health care professionals.</p>	<p>6. تطوير مهارات الاتصال الشفوية والكتابية بين الطالب والمريض وأخصائيي الرعاية الصحية.</p>
<p>7. Develop student capabilities to solve problems effectively and objectively evaluate proposed solutions based on a sound scientific basis in all pharmacy related aspects</p>	<p>7. تطوير قدرة الطلبة على حل المشاكل بشكل فعال وموضوعي وتقييم الحلول المقترحة مبنية على أساس علمي سليم في جميع الجوانب الصيدلانية.</p>

## Program Intended Learning Outcomes

PLO		NQF Descriptor
1. Demonstration of systematic understanding of theories, concepts, principles, and applications of biomedical, pharmaceutical, clinical, administrative and social/behavioral sciences.	1. الفهم المنهجي للنظريات والمفاهيم والمبادئ والتطبيقات الخاصة بالعلوم الطبية الحيوية والصيدلانية والإكلينيكية والإدارية والاجتماعية / السلوكية.	K
2. Illustration of the techniques involved in drug discovery and development of dosage forms for pharmaceutical and herbal products.	2. القدرة على توضيح التقنيات المستخدمة في اكتشاف الأدوية وتطوير الأشكال الصيدلانية للأدوية والنباتات الطبية.	K
3. Mastering skills and utilizing tools necessary for solving pharmacy related problem.	3. القدرة على استخدام الأدوات اللازمة لحل المشكلات المتعلقة بالصيدلة باتقان.	S

<p>4. Applying systematic reasoning processes to provide patient centered care as a professional pharmacist.</p>	<p>4. تطبيق عمليات التفكير المنهجي لتوفير رعاية تتمحور حول المريض كصيدلاني محترف.</p>	<p>S</p>
<p>5. Transferring and applying creative skills in pharmaceutical technology to dosage form development, characterization, and evaluation according to quality control measures.</p>	<p>5. نقل وتطبيق المهارات الإبداعية في التكنولوجيا الصيدلانية لتطوير أشكال الجرعات الصيدلانية وتوصيفها وتقييمها وفق معايير ضبط الجودة.</p>	<p>C</p>
<p>6. Taking responsibility of working within a team in making therapeutic recommendations for patients and health care providers utilizing evidence-based practices and problem-solving techniques.</p>	<p>6. العمل ضمن فريق في تقديم التوصيات العلاجية للمرضى ومقدمي الرعاية الصحية باستخدام الممارسات القائمة على الأدلة وحل المشكلات</p>	<p>C</p>
<p>7. Transferring and applying skills to educate the society about medications and pharmaceutical products and promotion of population healthcare.</p>	<p>7. توعية المجتمع حول الأدوية والمستحضرات الصيدلانية من خلال تبادل وتطبيق المهارات المكتسبة.</p>	<p>C</p>

<p>8. Leading pharmacy activities and projects through appropriate ethical, administrative, creative and professional approaches and complying with all laws and regulations related to pharmacy practice.</p>	<p>8. إدارة الأنشطة والمشاريع الصيدلانية من خلال الممارسات الأخلاقية والإدارية والإبداعية والمهنية المناسبة والامتثال لجميع القوانين واللوائح المتعلقة بممارسة الصيدلة.</p>	<p>C</p>
--	---	----------